



من الشعب الياباني  
From the People of Japan

Embassy of Japan in Lebanon

September 8, 2022

## Press Release

### **Ambassador Okubo Attends the Inauguration Ceremony of a Japanese Funded Project at Rafic Hariri University Hospital**



Through the Grant Assistance for Grass-roots Human Security Program (GGP), Japan supported Rafic Hariri University Hospital in Beirut, to provide advanced medical equipment for its critical care unit. Rafic Hariri University Hospital has been offering excellent quality of medical treatments and health follow up at affordable price to people from all over Lebanon. Through this assistance, more than 1,500 vulnerable patients will have access to safe and advanced medical care.

On 8 September 2022, Ambassador Takeshi Okubo attended the project inauguration ceremony at Rafic Hariri University Hospital, in the presence of the Minister of Public Health Representative, Director of Medical Care, Dr. Joseph Helou and the Hospital's Chief of Medical Staff Dr. Jihad Saadeh.

The ceremony opened with the national anthems of Japan and Lebanon, followed by congratulatory remarks from Ambassador Okubo, Dr. Helou and Dr. Saadeh and a tour in the hospital.

In his speech, Ambassador Okubo commended the hospital's pivotal role in improving the standard of medical care in the country and highlighted the Japanese Government's recent support to the hospital, including the provision of solar panel systems to help alleviate the repercussions of the electricity shortages that affect the provision of essential healthcare services. Dr. Saadeh, in return, thanked Japan for its generous support, highlighting the people of Japan's empathy towards Lebanon during the current crisis. He also noted the importance of this support to enhance the medical services at Rafic Hariri University Hospital, which plays a pivotal role in the public health sector. Dr. Helou expressed his gratitude towards the several Japanese initiatives towards the health sector in Lebanon, specifically during the crisis, and commented the role of RHUH during the Covid pandemic, reiterating the need of the governmental health sector during the critical times.



من الشعب الياباني  
From the People of Japan

سفارة اليابان في لبنان

8 أيلول، 2022

## بيان صحفي

### السفير أوكوبو يحضر حفل تدشين مشروع ممول من اليابان في مستشفى رفيق الحريري الجامعي



عبر برنامج المساعدات الأهلية لمشاريع الأمن البشري، دعمت اليابان مستشفى رفيق الحريري الجامعي في بيروت، من خلال تزويد وحدة العناية الفائقة فيه بمعدات طبية متطورة. مستشفى رفيق الحريري الجامعي لطالما كان ملتزماً بتقديم نوعية ممتازة من العلاجات الطبية والمتابعة الصحية بأسعار متدنية، للمرضى من جميع أنحاء لبنان. من خلال هذه الهبة، سيتمكن أكثر من 1500 مريض من الأكثر حرماناً من الحصول على رعاية طبية آمنة ومتطورة.

في 8 أيلول 2022، حضر السفير تاكيشي أوكوبو حفل تدشين المشروع في مستشفى رفيق الحريري الجامعي، بحضور كل من ممثل وزير الصحة، مدير العناية الطبية الدكتور جوزف الحلو، ورئيس الجسم الطبي في المستشفى الدكتور جهاد سعادة.

استهل الحفل بالنشيد الياباني واللبناني، من ثم أقيمت كلمات تهنئة من قبل السفير أوكوبو، الدكتور حلو والدكتور سعادة، كما تخلل الحفل جولة في المستشفى.

في كلمته، نوه السفير أوكوبو بالدور المحوري للمستشفى في تحسين مستوى الرعاية الطبية في البلاد وتطرق لدعم الحكومة اليابانية الأخير للمستشفى، بما في ذلك توفير أنظمة الألواح الشمسية للمساعدة في التخفيف من تداعيات انقطاع الكهرباء التي تؤثر على توفير خدمات الرعاية الصحية الأساسية. بدوره، شكر الدكتور سعادة اليابان على هبتها السخية، مسلطاً الضوء على تعاطف الشعب الياباني مع لبنان، خلال الأزمة الحالية. كما نوه بأهمية هذا الدعم لتعزيز الخدمات الطبية في مستشفى رفيق الحريري الجامعي الذي يلعب دوراً محورياً في قطاع الصحة العامة. أما الدكتور حلو، فأعرب عن امتنانه للمبادرات اليابانية العديدة تجاه القطاع الصحي في لبنان، وتحديدًا خلال الأزمة، كما نوه بدور مستشفى رفيق الحريري الجامعي خلال جائحة كوفيد، مؤكداً الحاجة للقطاع الصحي الحكومي خلال الأوقات الحرجة.